
 

 

Rada Národního parku Šumava 
 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 22. listopadu 2019 

(schválený) 

 

 

Místo zasedání – Hotel České Žleby, 

Přítomno: 26 členů Rady, 4 pověření plnou mocí, 30 celkem hlasujících  

Hosté: viz prezenční listina 

 

Zapisovatel: Ing. Blanka Műllerová 

 

Zahájení:  10:15 hodin 

Ukončení: 13:40 hodin  

 

Program 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání 

(Picek) 

2. Klidová území NP Šumava (Správa NPŠ) 

3. Péče o lesní ekosystémy - aktuální stav, výhled do roku 2020 (Správa NPŠ) 

4. Různé 

 

Jednání Rady NP Šumava (dále jen „Rada“) zahájil a řídil předseda Rady Miloš Picek, 

konstatoval její usnášeníschopnost. Přivítal přítomné členy Rady. 

Členové Rady NPŠ uctili minutou ticha památku PhDr. Jana Stráského. 

 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání (Miloš 

Picek) 

Podklady: pozvánka na jednání Rady NPŠ, zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 7. 6. 2019 

 

Hlasování o návrhu ověřovatele zápisu:  

Ověřovatelé zápisu: prof. Ing. Jaroslav Červený, CSc., Ing. Pavel Vokál 

Výsledek hlasování: 30 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen.  

 

Hlasování o návrhu členů návrhové komise pro Usnesení Rady NPŠ: 

Zapisovatelé Usnesení: Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., Mgr. Karel Markvart, Ing. 

Antonín Schubert  

Výsledek hlasování: 30 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu změny programu jednání Rady:  

Výsledek hlasování: 30 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Do programu byl přidán bod Změna Jednacího řádu NPŠ 

Návrh programu byl schválen s úpravou. 

 

Hlasování o schválení zápisu z Rady NPŠ ze dne 7. 6. 2019: 

Výsledek hlasování:  30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 7. 6. 2019 byl schválen.  



 

 

Přidaný bod programu: Změna Jednacího řádu NPŠ 

Podklady: bez podkladů 

 

Jedná se o úpravu Jednacího řádu NPŠ ohledně zvukového záznamu, který je z Rady 

poskytován. Kvůli ochraně osobností (členů Rady NPŠ) je navrženo nedělat zvukový záznam 

z jednání Rady. Návrh je vypustit větu v článku 5.: 

„Z průběhu jednání Rady se pořizuje zvukový záznam, který je uložen na Správě po dobu 

deseti let.“ 

 

Hlasování o schválení změny Jednacího řádu NPŠ 

Výsledek hlasování:  30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Návrh na změnu Jednacího řádu Rady NPŠ byl schválen.  

Z jednání Rady NPŠ již nebude dále pořizován zvukový záznam 

 

 

2. Klidová území NP Šumava (Správa NPŠ) 

Podklady: prezentace Nový návrh klidových území NPŠ 

 

Členům Rady byla představena průběžná informace o předjednání klidových území. 

Prvním momentem je schválení návrhu Správy MŽP, poté bude předložen návrh ke 

schvalování Radě NPŠ. Mezitím je však nutné dojednat kompenzační opatření. V současné 

době proběhlo předjednávání s obcemi, kraji a vědeckou obcí. Rozpor je u obce Modrava a 

Prášily (podmíněný souhlas), s Jihočeským a Plzeňským krajem (podmíněný souhlas) a 

některými jmenovanými členy Rady. 

Návrh klidového území byl členům Rady NPŠ zaslán a je nadále přístupný na webových 

stránkách Správy NPŠ. Kompenzační opatření je v současné době ve Správním řízení – cca 

4,9 % území NPŠ. 

 

Předběžné hlasování o návrhu klidových území – toto hlasování není ve vztahu 

k budoucímu schvalování klidových území závazné. Jedná se o posílení mandátu návrhu 

klidových území, který bude Správou zaslán na MŽP. 

 

Výsledek hlasování: 

 

Křemelná – segment E2 a G1 celoročně nepřístupné + neznačená trasa bez údržby se 

vstupem, 1.6. – 30.9. (současné turistické cesty – černé - budou vyhrazeny jako celoročně 

přístupné) 

Výsledek hlasování:  26 pro, 0 proti, 4 zdržel 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání – požaduje úpravu 

prodloužení otevření od 1.5. do  31.10. a prodloužení trasy až ke soutoku s Prášilským 

potokem. 

 

Hůrecká slať, Nová Hůrka -segmenty B1 a B2 – celoročně omezený vstup, D1 omezeno 

1.3. - 31. 5. (současné turistické cesty – černé - budou vyhrazeny jako celoročně přístupné 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání bez připomínek 
 

Povydří, Jezerní slať – segmenty G2, E3, D2 s celoročně omezeným vstupem mimo 

značené cesty, D3 uzavřeno 1.3. – 31.5., v D2 cesta otevřena 15.3. - 15.11., v D3 od 31.5. do 

14.3. 



 

Výsledek hlasování:  30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání – navrhuje znovu projednat 

s obcí Kvilda zařazení části údolí Kvildského potoka mezi cyklostezkou a cestou na 

Lapku. 

 

Segmenty A15, A17, A18 a B6 – celoročně nepřístupné (současné turistické cesty – černé - 

budou vyhrazeny jako celoročně přístupné) 

Výsledek hlasování:  30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání – požaduje do segmentu A15 

doznačit cestu v majetku K. Hor jako celoročně přístupnou 

 

Svinná Lada, Knížecí pláně - Segment D5 – celoročně nepřístupný, vstup po poválkovém 

chodníku 15.3. – 15.11., D6 omezen vstup 1.3. – 31.5. (18:00 – 10:00), D4 omezen vstup 1.3. 

– 31.5. (18:00 – 10:00), v tom cesta přístupná celoročně, pouze od 1.3. – 31.5. v období 10:00 

– 18:00 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání bez připomínek 

 

Strážný - Segment D7 a D9 celoročně nepřístupný, D8 a D10 nepřístupné v ploše 15.3. – 

31.5. cesty přístupné 1.6. – 14.3. (mimo celoročně nepřístupná segment netřeba vyhrazovat) 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání bez připomínek 

 

Třístoličník, Plešný - Segment C1, E6 a F1 celoročně nepřístupné (současné turistické cesty 

– černé – budou vyhrazeny jako celoročně přístupné 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání bez připomínek 

 

Smrčina – segment C2 celoročně nepřístupný, cesta k hranici přístupná 15.7. – 15.11. 

(současné turistické cesty – černé – budou vyhrazeny jako celoročně přístupné) 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání bez připomínek 

 

Vltavský luh, Lipno – segment D13 celoročně nepřístupný, D12 v režimu omezení 

splouvání, D11 a D14 omezen vstup 1.3. – 31.5. (18:00 – 10:00), D15 omezen vstup 1.3. – 

30.6., segment G3 celoročně nepřístupný 

Segment D11, D12, D13, D14 a D15 v detailu neznačený a neudržovaný vyhrazený vstup na 

břehy (výkon rybářského práva), nad železničním mostem omezen vstup 1.3. – 31.5. (18:00 – 

10:00) 

Výsledek hlasování:  30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání bez připomínek 

 

Modrava – segmenty A1, A2, A4, A5, A8, A9, A10, A11, A12, A16 – celoročně 

nepřístupné, segment B3 a E1 celoročně nepřístupný (současné turistické cesty – černé – 

budou vyhrazeny jako celoročně přístupné) 

Trasa přes Zlatý stoleček, hraniční chodník a cesta Javoří Pila – Frantův most nepřístupná 

15.7. – 15.11. 

Na tomto klidovém území se Správa nedohodla, je to problematické území – Správa jej 

chce zvětšit. Nepřístupné území se ještě může zvýšit přijetím kompenzačních opatření. 

Rozpory – Plzeňský kraj - cesta přes Střelecký průsmyk a Luzenské údolí je podmínkou 

souhlasu s vyhlášením nových klidových území – zároveň by se měla zvýšit přístupnost cest 

mimo asfalt, podmínkou je udržení lyžařské trasy přes Zlatý stoleček, naplnění požadavků 

obce Modrava,  

KČT podporuje stanovisko Plzeňského kraje. 



 

Výsledek hlasování:  30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Rada bere na vědomí informaci o výsledku projednávání a souhlasí s připomínkami k  

segmentu B3, který omezuje přístupnost do území zásadním způsobem (zachování 

lyžařské trasy na Zlatém stolečku, zprůchodnění Střeleckého průseku a Luzenského 

údolí, zpřístupnění více tras bez asfaltu, dohoda s Obcí Modrava na rozsahu klidového 

území a kompenzačních opatření)  

 

 

3. Péče o lesní ekosystémy - aktuální stav, výhled do roku 2020 (Správa NPŠ) 

Podklady: prezentace Péče o les v NP Šumava 

 

Letošní rok byl velmi suchý (deficit srážek cca 20% oproti dlouhodobému normálu) a teplý. 

Došlo tedy ke gradaci kůrovce nejenom v Národním parku Šumava, ale i v celé ČR. 

Zpracovalo se v NP Šumava 230 410 m3. Největší napadení v NP Šumava bylo na místech, 

kde bylo nejvíce sucho – suché skeletové svahy a na okraji bezzásahových území a okraji NP 

Šumava. Největší objemy zpracování napadených stromů v lesích Správy mělo ÚP Stožec. 

Správa se snaží o maximální zachování biologického dědictví lesních ekosystémů a podporu 

biodiverzity.  

Současným problém ČR je hlavně fakt, že dřeva je mnoho a nedaří se jej odvážet a prodávat. 

Došlo k prudkému poklesu ceny dřeva. Přírůst dřeva za rok je okolo 8 kubíků na hektar. 

Žádost o poskytnutí dat – tabulky jak vypadala těžba v lesích Správy NPŠ podle LHC za 

posledních 10 let – bude předáno na VV. 

 
  

Hlasování o bodu 3. 

Výsledek hlasování: 30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Rada bere na vědomí informaci o péči o lesní ekosystémy 

 

4. Různé 

Ekonomická situace Správy – dotaz na financování v příštích letech 

- většinu provozních nákladů Správa financovala z prodeje dřeva, letos to však již není 

možné. Vyčerpány jsou i rezervní fondy. Stav trvá, zastaveny dodávky prací v lese, MŽP 

přislíbilo navýšení příspěvku na provoz na rok 2020. Materiál k financování Správ NP je již 

několik let k dispozici MŽP. 

- návrh usnesení: Rada žádá MŽP o zajištění dostatečných finančních prostředků na provoz 

Správy Národního parku Šumava a vyřešení systémového financování NP Šumava do 

budoucna z jiných zdrojů než prodej dřeva při zachování hospodárnosti a účelnosti používání 

finančních prostředků. 

- ředitel Správy by měl tuto iniciativu předat i ostatním ředitelům NP ČR - se žádostí o 

podporu v jejich Radách 

- žádost na pana ředitele na příští Radě NPŠ aby MŽP představilo návrh financování NPŠ na 

příští roky 

- požadavek předat přehled investičních akcí Správy za posledních 5 let na VV 

 

Hlasování o Usnesení Rady NPŠ ze dne 22. 11. 2019 

Výsledek hlasování: 30 pro, 0 proti, 0 zdržel 

Návrh Usnesení byl schválen. 

 

 

 



 

 

 

 
Usnesení z jednání Rady NP Šumava, konané dne 22. listopadu 2019 v Českých 

Žlebech 
 

Rada Národního parku Šumava:  
 
 

1) Volí: 
a) návrhovou komisi ve složení: Prof. Ing. Hana Šantrůčková, CSc., Mgr. Karel 
Markvart, Ing. Antonín Schubert, 
b) ověřovatele zápisu ve složení prof. Ing. Jaroslav Červený, CSc., Ing. Pavel Vokál. 

2) Souhlasí s vypuštěním věty v článku 5 Jednacího řádu Rady NPŠ: Z průběhu jednání 
Rady se pořizuje zvukový záznam, který je uložen na Správě po dobu deseti let. 

3) Bere na vědomí prezentaci o výsledku předjednání klidových zón s těmito 
připomínkami: 
a) upravit přístupnost neznačené trasy kolem Křemelné na 1.5. – 31.10. a její 
prodloužení až k soutoku Křemelné a Prášilským potokem, 
b) dořešit spojení části segmentu D2 – pod Jelenáriem u Kvildy a obcí Kvilda, 
c) do A15 doplnit cestu v majetku obce K. Hory, 
d) zařadit průchod a vyznačení trasy Luzenským údolím a Střeleckým průsmykem, 
e) umožnit vyznačení nových pěších turistických tras mimo asfaltové komunikace 
v navržených klidových území v okolí Březníku, 
f) umožnit lyžařskou trasu přes Zlatý Stoleček, 
g) dohodnout se vůči připomínkám obce Modrava a Plzeňského kraje. 

4) Bere na vědomí prezentaci o aktuálním stavu a výhledu na rok 2020 v oblasti péče o 
lesní ekosystémy v NPŠ. 

5) Bere na vědomí informaci o problémech ve financování nákladů na nutné výdaje 
Správy. 

6) Žádá MŽP o zajištění dostatečných finančních prostředků na provoz Správy 
Národního parku Šumava a vyřešení systémového financování NP Šumava do 
budoucna z jiných zdrojů než prodej dřeva při zachování hospodárnosti a účelnosti 
finančních prostředků. 

7) Žádá MŽP o představení návrhu financování Správy NPŠ do příštích let na příštím 
jednání Rady NPŠ. 

8) Žádá ředitele NPŠ aby informoval a domluvil se s ostatními řediteli Správ NP na 
společném postupu vůči MŽP ve věci financování národních parků. 

 
 

Výsledek hlasování o schválení Usnesení z jednání Rady NPŠ ze dne 22. 11. 2019:  

Návrh byl přijat. 

 

 Ve Vimperku, dne 22. listopadu 2019 

 


